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ZÁPISNICA č. 2/2023 

 

z 2. riadneho zasadnutia Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, 

konaného dňa 23. 3. 2023  

 

 

Prítomní :     podľa prezenčnej listiny - komisia je uznášania schopná 

Neprítomní:  ospravedlnení: Marek Hudák, Igor Wzoš 

Hostia: Edita Rohaľová - SÚC PSK 

 Ivana Kirkov – vedúca oddelenia projektov stredných škôl odboru školstva 

 Ján Furman   vedúci odboru školstva 

 Alexander Galajda – vedúci odboru dopravy 

 

                        

P r o g r a m   

Dňa 23.3.2023  sa o 13:00 hod v zasadacej miestnosti Úradu Prešovského samosprávneho kraja 

v Prešove uskutočnilo 2. riadne zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri 

Zastupiteľstve Prešovského samosprávneho kraja s nasledovným programom: 

1. Otvorenie 

2. Návrh overovateľa zápisnice a uznesenia 

3. Informatívna správa o príprave Kohéznej politiky po roku 2020  

4. Znenie zmluvy a stanov o ekonomickej sieti regiónov Trojmoria a slávnostný podpis 

zmluvy v máji 2023 v Lubline (Poľsko) 

5. Informatívna správa o aktuálnych aktivitách a postupe v oblasti cyklodopravy 

a cykloturistiky ku dňu 16.3.2023 

6. Schválenie predloženia  žiadosti o poskytnutie príspevku v rámci výzvy Fondu na 

podporu športu za účelom výstavby novej telocvične  Gymnázia T. Vansovej, 17. 

novembra 6, Stará Ľubovňa  
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7. Schválenie predloženia žiadostí o NFP a spolufinancovania pre dopytovo-orientované 

projekty v rámci výzvy IROP-DP-PO2-SC399020011-2022-107 

8. Stratégia PSK  pre mládež na roky 2023-2028 ( s výhľadom do roku 2033) 

9. „Návrh na schválenie Dohody o spolupráci medzi Prešovským samosprávnym krajom 

(SR) a Zakarpatskou oblastnou radou (UA)“ 

10. Zámer vstupu do projektu na prípravu projektov iniciatívy Cathing-up Regions 

spolufinancovaných z IROP  

      11.Projektové zámery kultúrnych organizácií  v zriaďovateľskej pôsobnosti PSK 

12.Rôzne 

      13.Záver 

 

 

Bod 1. Otvorenie 

Druhé  zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve 

PSK otvoril a viedol predseda Komisie RR a CR pri Zastupiteľstve PSK pán Jozef Kmec, ktorý 

všetkých privítal. 

Prítomní členovia komisie nemali  pripomienky a návrh programu schválili. 

 

Bod 2. Návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia 

Predseda komisie navrhol za overovateľa zápisnice z členov Komisie RR a CR  pána 

Štefana Bieľaka.  

Prítomní  členovia komisie nemali pripomienky a návrh  overovateľa zápisnice  a uznesenia 

bol  schválený. 

 

Bod 3.  Informatívna správa o príprave Kohéznej politiky po roku 2020  

Bod č.2 predstavila p. Slivková.  Informovala, že na základe Jednotného metodického 

rámca pre tvorbu integrovaných územných stratégií ( IÚS) bol sformovaný nový Štatút a rokovací 

poriadok Rady partnerstva, ktorého vydanie si vyžiadalo zmeny v pôvodnom zložení RP PSK. 

Rada partnerstva PSK tak pozostáva aktuálne zo 4 komôr (Komora regionálnej samosprávy,  

Komora miestnej samosprávy, Komora štátnej správy, Komora ostatných sociálno-ekonomických 

partnerov), pričom v komore miestnej samosprávy je vážené hlasovanie. Vo februári 2023 prebehli 

zasadnutia všetkých 3 Kooperačných rád SPR Horný Zemplín, Spiš a Šariš  a následne 

ustanovujúce zasadnutie Rady partnerstva PSK  podľa nové štatútu, kde bola s pripomienkami 
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schválená Integrovaná  územná stratégia. Týmto aktom mohli byť schválené projektové zámery, na 

projektovú dokumentáciu ktorých je vyčlenených pre Prešovský kraj 1 mil. eur.  

 Ďalej p. Slivková uviedla že od  1.3.2023 vzniklo nové oddelenie  sekretariátu  Rady 

partnerstva, ktoré zabezpečuje organizačné, vecné a administratívne  úlohy spojené s činnosťou 

Kooperačných rád a Rady partnerstva PSK.  

 

Diskusia:  

p. Makatúra sa zaujímal, akú alokáciu majú vyčlenené jednotlivé kraje pre integrované 

územné investície. P. Slivková vysvetlila, že pre Prešovský kraj  je vyčlenených  250 mil. eur spolu 

s alokáciou pre UMR - cca 350 mil. eur. ( čo predstavuje najvyššiu alokáciu spomedzi krajov).  

p. Slivková vysvetlila, že v  rámci jednotlivých subregiónov sa budeme snažiť nastaviť 

spravodlivý rámec pre všetkých - je vyčlenených 29 opatrení  kde sa bude musieť zachovať pomer 

zelených, dopravných, inteligentných riešení.  

p. Kaliňák sa opýtal,  či sú Integrované projektové balíky( IPB) dostupné. p. Slivková 

uviedla, že sú zverejnené na webstránke PSK. 

 

Prítomní sa jednohlasne zhodli, že berú na vedomie Informatívnu správu o príprave Kohéznej 

politiky po roku 2020.  

 

Bod 4.  Návrh zmluvy a stanov o ekonomickej sieti regiónov Trojmoria a slávnostný podpis 

zmluvy v máji 2023 v Lubline (Poľsko) 

p. Kmec priblížil, že zámerom tohto dokumentu  je posilniť spoluprácu stredoeurópskych 

štátov v energetike, digitalizácii a dopravnej infraštruktúre. Neformálny projekt iniciovalo v roku 

2015 Chorvátsko spolu s Poľskom.  

p. Gavala  doplnil ,že Iniciatíva troch morí je  kooperačná platforma 12-tich krajín 

Európskej únie nachádzajúcich sa medzi Baltským, Jadranským a Čiernym morom (Slovensko, 

Česko, Poľsko, Maďarsko, Rakúsko, Slovinsko, Chorvátsko, Litva, Lotyšsko, Estónsko, Bulharsko 

a Rumunsko).  Zároveň priblížil, že cieľom je partnerská spolupráca v oblasti  trvale udržateľného 

a zodpovedného rozvoja regiónov štátov Iniciatívy Trojmoria, a to zvlášť: rozvoj, uľahčovanie a 

podpora cezhraničnej a medzinárodnej spolupráce za účelom posilnenia ekonomickej a sociálnej 

súdržnosti v oblasti činností Siete v štátoch Iniciatívy Trojmoria. 
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Diskusia: 

prítomní nemali žiadne otázky  

 

Uvedené uznesenie bolo  schválené. 

 

 

Bod 5.  Informatívna správa o aktuálnych aktivitách a postupe v oblasti cyklodopravy 

a cykloturistiky ku dňu 16.3.2023 

p. Kmec informoval, že v rámci rozpočtu PSK pre rok 2021 a nasledujúce roky bol na 

podporu cykloaktivít vyčlenený objem finančných prostriedkov v celkovej hodnote 320 000 €, 

ktorý bol následne odsúhlasením Zastupiteľstva PSK zvýšený o 500 000 €. Predmetom 

predkladaného materiálu sú informácie o aktuálnych aktivitách v oblasti cyklodopravy a 

cykloturistiky a postupe pri realizovaní cyklotrás ku dňu 16.3.2023. Informácie sa týkajú súčasných 

prebiehajúcich aktivít, ktoré sú v riešení. 

p. Gavala uviedol, že rámci aktivity PSK sa práce posunuli ďalej. Prebehli prvé dve etapy 

pasportizácie cyklotrás  v 7 okresoch Prešovského samosprávneho kraja. Tretia etapa v ďalších 6 

okresoch má byť ukončená koncom júna 2023. Čo sa týka kostrovej siete  bola vytvorená 

medziodborová pracovná skupina úrade PSK do ktorej je zapojený Odbor strategického rozvoja, 

Odbor projektového riadenia , Odbor dopravy a Odbor majetku a investícií PSK.  Ďalej uviedol, 

že v rámci Svätomariánskej púte sa momentálne vyberá najoptimálnejšie trasovanie a zhodnocujú 

sa možnosti preznačenia cyklotrás. Čo sa týka spolupráce so Slovenským Cyklo klubom, aktuálne  

sa vytvára databáza legálnych cyklotrás a aktivity SÚC – trasy z príkazných listov sú prílohou 

materiálu.  

 

Diskusia:  

p. Gura sa zaujímal, kto každý je zainteresovaný v pracovných skupinách 

v rámci  Svätomariánskej púte a či sa komunikuje so zástupcami daného územia. p. Gavala 

reagoval, že úloha je medziodborová a že  prebieha komunikácia so zainteresovanými obcami, cez 

ktoré prechádza trasa Svätomariánskej púte. 

p. Bieľak uviedol, že na Úrade PSK sa momentálne nastavujú kompetencie medzi odbormi 

v tejto oblasti pre zlepšenie komunikácie.    
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p. Gura, p. Benes a p. Bieľak diskutovali o zefektívnení koordinácie pri pasportizácii 

cyklotrás na území PSK s využitím aj externých zdrojov.  P. Bieľak navrhol, aby na ďalšom 

zasadnutí komisie bol odprezentovaný rozpracovaný passport cyklotrás.  

 

Predložené uznesenie bolo schválené.  

 

 

Bod 6.  Schválenie predloženia  žiadosti o poskytnutie príspevku v rámci výzvy Fondu na 

podporu športu za účelom výstavby novej telocvične  Gymnázia T. Vansovej, 17. novembra 

6, Stará Ľubovňa  

p. Kmec informoval, že podľa vypracovanej projektovej dokumentácie je výška celkových 

investičných nákladov na výstavbu telocvične  gymnázia  2 248 739,32 EUR. PSK bude žiadať 

príspevok v maximálnej možnej výške v súlade s Výzvou, čo predstavuje sumu 1 100 000,00 

EUR. Výška spolufinancovania investície zo strany PSK predstavuje sumu 1 148 739,32 EUR (typ 

výdavkov: kapitálové výdavky).   

p. Kirkov z odboru školstva ozrejmila, že  v registri investičných  aktivít PSK je tento 

projekt už viac ako dva roky a dáva sa   na zváženie všetkým komisiám a zastupiteľstvu PSK.  

 

Diskusia:  

p. Makatúra, p. Benes a p. Bieľak diskutovali o možnosti financovania tohto projektu 

z iných zdrojov, napr. z Programu Slovensko. p. Beneš skonštatoval, že z rozpočtu PSK by mali 

byť financované iba tie projekty, pri ktorých je zrejmé, že sa nedajú financovať z iných zdrojov. 

p. Kirkov prítomných ubezpečila, že daná škola je tá, ktorá sa rozvíja  a nemala by upadnúť 

a navrhla, že preverí na RC MIRRI, či je možné tento projekt financovať z Programu Slovensko 

2021-2027.  

p. Bieľak potvrdil, že aj on disponuje informáciou, že z Programu Slovensko a z Plánu 

obnovy nebudú v tomto období podporované stredné školy.  

Členovia komisie diskutovali o zmene návrhu uznesenia (je potrebné predložiť spôsob 

zabezpečenia finančného krytia tohto projektu v príslušnom rozpočtovom roku) a v takomto 

zmysle doplnili uznesenie.  

 

Uvedené uznesenie bolo pozmenené a prijaté.   
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Bod 7.  Schválenie predloženia žiadostí o NFP a spolufinancovania pre dopytovo-

orientované projekty v rámci výzvy IROP-DP-PO2-SC399020011-2022-107 

p. Kmec informoval, že riadiaci orgán pre IROP na základe analýzy vývoja implementácie 

operačného programu, vývoja plnenia ukazovateľov a analýzy stavu finančných prostriedkov, 

ktoré bude možné použiť na poskytnutie dodatočného príspevku, stanovil na úrovni operačného 

programu kritériá pre výber prioritných výziev, v ktorých bude môcť uplatniť dodatočný príspevok 

pre už zazmluvnené projekty, ktoré splnia nižšie uvedené kritériá. Uvedené kritériá pre poskytnutie 

dodatočného príspevku boli vypracované a určené z dôvodu obmedzenej výšky alokácie 

prostriedkov v rámci operačného programu na podporu kompenzácie nárastu cien stavebných 

materiálov, pričom nie je možné podporiť všetky hodnotiace kolá výziev, ktorých sa krízový stav 

dotkol, ale podpora sa zamerala na hodnotiace kolá v rámci výziev, ktoré spĺňajú nižšie uvedené 

kritériá: Hodnotiace kola výziev, ktoré boli uzavreté od 12.3.2020 do 30.4.2022 a  Hodnotiace kolá 

výziev, v ktorých priemerná investičná náročnosť na projekt (COV) presahuje sumu viac ako 250 

000 €.  

p. Kmec uviedol, že poskytnutý dodatočný príspevok umožňuje zrealizovať projekt v 

schválenom rozsahu a dosiahnuť ciele projektu tak, ako boli tieto definované v zmluve aj pri 

zvýšení vstupov vo vzťahu k výdavkom projektu. Dodatočný príspevok sa poskytuje v rovnakom 

pomere ako nenávratný finančný príspevok, tzn. prijímateľ je povinný zabezpečiť vlastné zdroje k 

dodatočnému príspevku v pomere určenom v existujúcej Zmluve o NFP.  

 

Diskusia: 

p. Kirkov ozrejmila, že  neoprávnené výdavky ktoré vzniknú pri projektoch v dôsledku 

navýšenia cien je  možné dofinancovať.  Odbor školstva týmto žiada Zastupiteľstvo PSK 

o schválenie zabezpečenia finančných prostriedkov na spolufinancovanie dopytovo-orientovaných 

projektov uvedených v materiáli. P. Kirkov ďalej uviedla že všetky školy spĺňajú kritériá na 

podanie žiadosti o NFP na krytie neoprávnených výdavkov v prípade, ak výdavky nepresiahnu 20 

percent v dôsledku nárastu cien.  

 

Uvedené uznesenie bolo schválené.  
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Bod 8.  Stratégia PSK  pre mládež na roky 2023-2028 ( s výhľadom do roku 2033) 

p. Furman – vedúci odboru školstva informoval, že Stratégia Prešovského samosprávneho 

kraja pre mládež na roky 2023 – 2028  je strednodobý strategický dokument, ktorý definuje 

kľúčové oblasti, ciele, opatrenia a návrh ich implementácie, smerujúce k dosiahnutiu vízie života 

mladých ľudí v Prešovskom kraji. Ďalej uviedol, že stratégia PSK pre mládež vychádza z 

poznatkov a skúseností zástupcov organizácií pracujúcich s mládežou v kraji a reálnych potrieb 

mladých ľudí žijúcich v regióne a že jej podoba bola formovaná na základe medzirezortnej 

spolupráce inštitúcií štátnej a verejnej správy, územnej samosprávy, mimovládneho a súkromného 

sektora. Základným zdrojom informácií o potrebách mladých ľudí bol Dotazníkový prieskum 

potrieb a kvality života mladých ľudí, zrealizovaný v roku 2021 Radou mládeže Prešovského kraja 

v spolupráci s PSK a fokusové skupiny s mladými ľuďmi z rôznych častí regiónu. Časový rámec 

prípravy Stratégie tvorí viac ako rok konzultácií so zástupcami 28 subjektov pôsobiacich v oblasti 

práce s mládežou v Prešovskom kraji.  

p. Furman priblížil, že stratégia je koncipovaná tak, aby spĺňala základné kritériá pre 

zapojenie mladých ľudí – účasť mladých ľudí na jej tvorbe a zohľadnenie záujmov, potrieb a 

názorov mladých ľudí v strategických cieľoch a opatreniach. Ide o strategický dokument na 

podporu regionálnej práce s mládežou, pričom jeho úlohou je zohľadniť a prepojiť ciele 

mládežníckej politiky na úrovni EÚ a SR s cieľmi a opatreniami v Prešovskom kraji.  

 

Diskusia: 

p. Bieľak sa zaujímal, či  opatrenia v garancii PSK, ktoré by sa týkali  tohto dokumentu, 

budú potrebovať financovanie z tohtoročného rozpočtu PSK. 

p. Furman uviedol, že tieto opatrenia by sa mali dotknúť až rozpočtu v roku 2024 a že sa na 

to budú plánovať finančné zdroje.  

 

Uvedené uznesenie bolo schválené.  

 

 

Bod 9.  „Návrh na schválenie Dohody o spolupráci medzi Prešovským samosprávnym 

krajom (SR) a Zakarpatskou oblastnou radou (UA)“ 

p. Bieľak, podpredseda PSK informoval, že PSK už dlhoročne realizuje medzinárodnú 

spoluprácu s orgánom Zakarpatská oblastná štátna administrácia, a to na základe Dohody o 

spolupráci podpísanej v Užhorode dňa 15. marca 2005. Spoločné aktivity medzi PSK a ZOR sa 
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doposiaľ realizovali bez oficiálnej dohody o spolupráci, a to na základe protokolov o spolupráci.   

p. Bieľak uviedol, že uzatvorenie dohody o spolupráci s orgánom Zakarpatská oblastná rada 

je možné po schválení v Zastupiteľstve PSK. 

 

Diskusia:  

prítomní nemali žiadne otázky 

 

Uvedené uznesenie bolo schválené. ( pozn. v tomto bode nehlasoval p. Benes - nebol prítomný) 

 

 

Bod 10.  Zámer vstupu do projektu na prípravu projektov iniciatívy Cathing-up Regions 

spolufinancovaných z IROP  

Tento bol priblížil p. Galajda – vedúci odboru dopravy a uviedol, že dňa 16.11.2021 

Ministerstvo investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR ako Riadiaci orgán pre 

Integrovaný regionálny operačný program vyhlásil výzvu na predkladanie žiadostí o NFP na 

prípravu regionálnych projektov s kódom výzvy IROP-PO7-SC76-2021-80. 

V rámci nej je možné prefinancovanie projektových dokumentácií, projektových zámerov ktoré sú 

odporučené riadiacim výborom iniciatívy Catching-up Regions. Podmienkou je tiež, že v rámci 5 

ročnej udržateľnosti projektu bude zrealizovaný investičný zámer pre ktorý bola projektová 

dokumentácia vypracovaná, alebo sa pristúpi k ďalšiemu kroku investičnej prípravy. Projektové 

zámery na ktoré bude vypracovaná projektová dokumentácia sú : Modernizácia cesty II/558 

Stakčín – Ulič, 3. etapa a Dobudovanie infraštruktúry Poloniny trail, 3.etapa (Ulič  - Brezovec - 

Kalná Roztoka) 

 

Diskusia: 

prítomní nemali žiadne otázky 

 

Uvedené uznesenie bolo schválené. 
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Bod 11.  Projektové zámery kultúrnych organizácií  v zriaďovateľskej pôsobnosti PSK 

p. Kmec prítomných informoval, že  kultúrne organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Prešovského samosprávneho kraja sa zapájajú do rôznych výziev o poskytnutie nenávratného 

finančného príspevku, aby skvalitnili svoju činnosť a poskytovali služby v oblasti kultúry pre 

obyvateľov a návštevníkov Prešovského samosprávneho kraja.  

p. Kmec  uviedol, že materiál obsahuje projektové zámery Vihorlatskej hvezdárne 

v Humennom, Hvezdárne a planetária v Prešove, Podduklianskeho osvetového strediska vo 

Svidníku. 

 

Diskusia: 

prítomní nemali žiadne otázky 

 

Uvedené uznesenie bolo schválené. 

 

 

Bod 12. Rôzne  

 

Prítomní diskutovali  o tom,  či je vhodné prejednávať všetky projekty za jednotlivé odbory, 

Úradu PSK keďže Komisia RR a CR nemá kompetencie vyjadrovať sa k financovaniu projektov.  

p. Bieľak navrhol, že ak sa budú predkladať takéto projekty do komisie RR a CR , tak tá by 

mohla posudzovať súlad týchto projektov so stratégiami a prioritami PSK, čo patrí k  

kompetenciám Komisie RR a CR.   

p. Slivková vysvetlila, že  v rámci vzájomnej informovanosti odborov je vhodné aby každá 

komisia mala vedomosť o projektoch, ktoré sú realizované v rámci ÚPSK.  

p. Hotáry navrhol uskutočniť niektoré zasadnutie komisie mimo Prešova.  

p. Bieľak informoval o pracovnom stretnutí členov KOCR, ktorí diskutovali o potrebe 

vytvorenia vízie cestovného ruchu Prešovského kraja a vypracovanie stratégie trvalo udržateľného 

rozvoja CR pre územie Prešovského kraja. Zároveň informoval, že dňa 30.3.2023 sa uskutoční 

voľba nového predsedu KOCR.  Do diskusia sa zapojili ďalší členovia komisie.  p. Makatúra 

navrhol, že bolo by potrebné do budúcna vo väčšom rozsahu podporiť OOCR (najmä ich mzdové 

výdavky). 
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Bod 13. Záver 

 

Predseda Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve PSK ukončil 

druhé riadne zasadnutie komisie a poďakoval prítomným za účasť.  

 

 

 

V  Prešove, 29. marca 2023 

 

 

 

 

 

PaedDr. Martina Slivková, PhD., MBA v.r.                      Ing. Jozef Kmec, PhD. v.r. 

            sekretár Komisie                                                                predseda Komisie RR a CR 

 

 

 

 

Overovateľ zápisnice: 

JUDr. Štefan Bieľak v.r. 

 

 

 

 

Zapísala: 

Mgr. Miroslava Borzová 

oddelenie sekretariát Rady partnerstva 

 

 

 


